
  فارس: مس��ئول اداره ميراث فرهنگي، صنايع دس��تي و گردشگري 
مرودشت از آمادگي اين شهرستان براي پذيرايي از گردشگران و ميهمانان 
نوروز 96 خبر داد.  س��عيد صفرزاده گفت: با توجه به اس��تقبال بي نظير 
مسافران و گردش��گران در نوروز 95 و پيش بيني رش��د قابل  توجه ورود 
مسافران در نوروز 96، اداره ميراث فرهنگي شهرستان با همكاري آموزش و 
پرورش شهرستان تعداد 465 كلاس در سطح شهر و 60كلاس در مدارس 
حاشيه مرودشت را با امكانات مورد نياز تجهيز كرده و از روز 28 اسفند الي 

15 فروردين در اختيار گردشگران نوروزي سال96 قرار خواهد گرفت. 
  س�منان: معاون پژوهش و فناوري دانش��گاه آزاد اسلامي شاهرود 
گفت: كتاب ش��كل دهي فلزات ب��ا روش هيدروفرمينگ ورقي توس��ط 

دكتر فريبرز فروهن��ده،  عضو هيئت علمي 
گروه مكانيك اين دانش��گاه تأليف شد و به 
چاپ رسيد.  صاحبعلي افزود: كتاب حاضر 
به معرفي و بررس��ي روش هيدروفرمينگ 
پرداخته و مطالعه جامعي در راستاي روش 
هيدروفرمينگ ورقي به لح��اظ تحليلي و 
آزمايش��گاهي ارائه مي دهد.  وي ادامه داد: 

اين كتاب براي دانشجويان مهندسي مكانيك ساخت و توليد و مهندسي 
مواد در مقاطع تحصيلات تكميلي و داراي شش  فصل در معرفي روش 
هيدروفرمينگ، ملزومات، طراحي، تحليل زيرساختارها و آزمايش هاي 

مربوط به آن است كه به طور مفصل به آن پرداخته است.
  چهارمحال و بختياري: مدير آموزش و پرورش ناحيه 2 شهرستان 
شهركرد از كسب رتبه ممتاز كشوري دبستان دخترانه هاتف كيان در 
طرح »تعالي مديريت مدرسه« خبر داد. جعفر علي ضيائي گفت: توسعه 
توانمندي ها و مشاركت دانش آموزان در اداره مدرسه، توسعه مشاركت 
اوليا و نهادهاي اجتماعي در امور مدرس��ه، اس��تقرار نظ��ام ياددهي و 
يادگيري، توسعه مشاركت دانش آموزان در اداره مدرسه و اموري از اين 
دست، از ملاك هاي ارزيابي اين طرح بود كه دبستان دخترانه هاتف كيان 

در اين طرح موفق به كسب رتبه ممتاز كشوري شد. 
  هرمزگان: وزير نيرو از فعاليت ۷6 هزار مگاوات نيروگاه در كش��ور 
خبرداد و گفت: 18 هزار مگاوات نيروگاه نيز در دس��ت احداث اس��ت.  
حميد چيت چيان اظهار داش��ت: نيروگاه 1400 مگاواتي سيريك گام 
مهمي در ارتقاي روابط اقتصادي بين دو كشور است و تصميم به احداث 
اين نيروگاه نتيجه تصميمات رؤساي دو كشور ايران و روسيه است و ما 
نيز براي تحقق اين مهم تلاش مي كنيم.  وزير نيرو، اجراي اين پروژه را 
يكي از برنامه هاي اصلي كشور جهت تحقق توسعه مكران دانست و افزود: 
دولت براي احداث صنايع پتروشيمي در منطقه مكران برنامه ريزي كرده 
و شاهد آينده اي متفاوت در اين منطقه هس��تيم كه احداث نيروگاه از 

گام هاي نخست اين توسعه است. 
  خراسان شمالي: مدير امور باغباني سازمان جهاد كشاورزي استان با 
بيان اينكه 15 درصد باغ هاي استان فرسوده و نياز به اصلاح و جايگزيني 
است، گفت: امسال 905 هكتار از باغ هاي استان در قالب 293 طرح اصلاح و 
نوسازي براي دريافت تسهيلات به بانك ها معرفي شد.  محمدعلي شريكيان 
افزود: از اين تعداد به 112 طرح در مجموع 2 ميليارد و 600ميليون تومان 
تسهيلات پرداخت شد كه از اين ميزان يك ميليارد و 25 ميليون تومان براي 

بازسازي باغات منطقه بدرانلو، شيروان و فاروج بود. 
   البرز: قائم مقام شهردار كرج گفت: كرج بيش از ۷00 هكتار بافت 
فرسوده را در خود جاي داده است و به تبع اين مهم هرگونه وقوع حادثه 
و حريق در اين مناطق خسارت هاي فراواني را به همراه خواهد داشت؛ بر 
اين اساس بايد براي نوسازي آنها به دنبال جلب مشاركت بخش خصوصي 
و استفاده از ظرفيت هاي سيستم بانكي باشيم.  محمدرضا رضاپور افزود: 
نوسازي و بهسازي بافت هاي فرسوده داراي يك زنجيره است كه تنها 
با همكاري و هماهنگي تمام حلقه هاي اين زنجيره مي توان به خروجي 
مثبت و تأثيرگذار آن اميدوار بود و بايد بدانيم كه بافت هاي فرسوده در 

تشديد مشكلات فرهنگي و اجتماعي نيز تاثير سوئي دارند.

امكان هيچ تخلفي در حوزه اعزام مشمولان 
آذربايجان غربي وجود ندارد 

بي ش�ك امكان هيچ تخلف�ي در حوزه اعزام مش�مولان اس�تان 
وجود ندارد. در همين راس�تا و براي س�هولت در خدمت رس�اني 
به مردم ش�ماره تلفن گويا و س�امانه پيامكي ايجاد ش�ده اس�ت 
كه دليل اي�ن كار جلوگي�ري از مراجعه حضوري ب�ه اين معاونت 
اس�ت ت�ا بتوانن�د كارهاي خ�ود را ب�ه آس�اني پيگي�ري كنند. 
معاون نظام وظيفه انتظامي آذربايجان غربي با بيان مطالب فوق گفت: 
افراد در برخي موارد بسيار ضروري كه از طريق تلفن قادر به انجام دادن 
آن نيستند مي توانند در مركز معاونت اجتماعي ناجا حضور پيدا كنند. 
حبيب جعفرزاده به اصل 35 قانون اساسي اشاره كرد و افزود: طبق اين 
اصل برخي افراد با پرداخت 20ميليون تومان و تأييد دانشگاه مقصد از سوي 
وزارت علوم مي توانند تأييديه تحصيلي گرفته و در خارج از كشور اقدام به 
تحصيل كنند و اين در حالي است كه در گذشته مشمولان، فاقد انجام 
چنين كاري بودند.  جعفرزاده با بيان اينكه در گذشته سيستم معالجه بدني 
مشمولان توسط پزشكان به صورت سنتي انجام مي شد تصريح كرد: هم 
اكنون با الكتريكي شدن اين سيستم، احتمال انتخاب پزشك مورد نظر از 
سوي مشمولان يا تخلف در اين حوزه كاهش چشمگيري داشته است.   وي 
با بيان اينكه دو دسته از مشمولان همواره رغبت به اخذ معافيت پزشكي 
ندارند اظهار كرد: فارغ التحصيلان دانشگاهي به دليل احتمال استخدام و 
مايل نبودن دستگاه هاي مختلف به جذب افراد داراي معافيت پزشكي مايل 
به اخذ اين نوع معافيت نيستند و همچنين افراد فاقد مدارك دانشگاهي كه 
قصد استخدام شدن را نداشته و سعي در انجام شغل آزاد را دارند جزو اين 
دسته اند اما فيلترهاي زيادي وجود دارد كه نيروي  انتظامي تمامي افراد 
داراي مشكل جسماني و سالم را از هم تفكيك مي كند.  جعفرزاده با بيان 
اينكه امكان هيچ تخلفي در حوزه اعزام مشمولان وجود ندارد، گفت: تيمي 
متشكل از افراد متخصص در روز اعزام، بار ديگر اقدام به تشخيص صلاحيت 
جسماني افراد كرده و علاوه بر آن در خود آموزشگاه ها نيز پزشكاني وجود 
دارند كه صلاحيت جسماني سربازان را بررسي مي كنند.  وي افزود: بي شك 
نيروي انتظامي در مورد تشخيص يا عدم تشخيص صلاحيت جسماني 
مشمولان حساس است، زيرا هزينه نگهداري يك سرباز بسيار بالا بوده و 

حدود 4 ميليون و 200 هزار تومان است. 

اختصاص200ميلياردتومان از سوي رهبر انقلاب 
 براي رفع آسيب هاي اجتماعي جوانان 

سيستان و بلوچستان  
  سيستان وبلوچستان 200 ميليارد تومان اعتبار در راستاي 
پنج اولويت مطرح شده از سوي مقام 
معظم رهبري در خصوص رفع آسيب هاي اجتماعي به كميته ملي 
جوان�ان سيس�تان وبلوچس�تان اختص�اص يافت�ه اس�ت. 
علي اصغر جمشيدنژاد، معاون سياس��ي و اجتماعي استاندار سيستان 
و بلوچس��تان با اعلام خبر فوق گفت: از اين مي��زان 2 ميليارد و 200 
ميليون تومان به استان تخصيص يافته اس��ت و دستگاه هاي اجرايي 
موظفند علاوه بر اين مبلغ براي دريافت سهم بيشتري براي استان در 
جهت كاهش آسيب هاي اجتماعي پيگيري نمايند.  وي راه اندازي خانه 
جوان را يكي از اولويت كميته هاي برنامه ريزي شهرستان ها بيان كرد و از 
تأمين اعتبار براي راه اندازي دو خانه جوان در زاهدان و چابهار براي سال 
آتي خبر داد.  جمشيدنژاد با اشاره به پايان سال گفت: با توجه به اينكه 
برنامه هاي مفصلي در عناوين مختلف در اين بخش پيش بيني ش��ده 
است انتظار مي رود دس��تگاه هاي اجرايي براي جذب اعتبارات تلاش 
بيشتري كنند.  وي ضمن تأكيد بر همكاري بين بخشي در اين رابطه 
ادامه داد: اگر گزارش عملكرد خوبي به مركز ارائه شود مي توانيم اعتبارات 
بيشتري براي استان دريافت كنيم.  جمشيد نژاد با اشاره به اينكه در بحث 
مشاركت جوانان در تورهاي گردشگري با مشكل مواجه هستيم، گفت: 
كميته مشتركي ميان ادارات ورزش و جوانان و ميراث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردشگري براي چگونگي تحقق حضور فعال جوانان در تورهاي 
گردشگري تشكيل شود.  سرپرست معاون هماهنگي امور اقتصادي و 
توسعه منابع استاندار سيستان و بلوچس��تان اظهار داشت: فرمانداران 
زهك و ايرانش��هر كه براس��اس ش��اخص ها عملكرد بهتري در حوزه 
ساماندهي جوانان داشته اند تشويق مي شوند و فرمانداران كم كار تذكر 
دريافت مي كنند.  معاون استاندار با اظهار اينكه ما نمي توانيم ضرورت ها، 
علايق و الزامات حال جوانان را با دوران جواني خودمان يكسان بدانيم، 
گفت: بهره مندي از پيشنهادات گروه مشاوران جوان استاندار در برآورده 

كردن انتظارات جوانان حائز اهميت است. 

گزارش ها نشان 
محمدرضا سوري

   گزارش2
مي دهد درحال 
حاضر شهرستان 
ياس�وج در كهگيلويه و بويراحم�د تنها مركز 
استان در كشور به ش�مار مي رود كه از داشتن 
س�ينما محروم اس�ت و علاقه مندان به ديدن 
فيلم هاي مورد علاقه خود، مجبورند به شيراز 
سفر كنند، اين درحالي است كه يك دهه پيش 
به علت فرس�ودگي تنه�ا مركز دي�دن فيلم 
ياس�وجي ها هم تخريب و قرار ش�د در اولين 
فرصت از نوساخته ش�ود، وعده اي كه تا امروز 
محقق نشده است.  در حالي كه داشتن سالن 
سينما خواس�ته اكثر جوانان ياسوجي است، 
استانداركهگيلويه و بويراحمد معتقد است از 
آنجا كه زيرساخت هايي همچون راه، آب، برق و 
گازرساني در اولويت است، لذا توجه به مسائل 
فرهنگ�ي در اولويت هاي بع�دي ق�رار دارد. 

    
در حالي كه تا اوايل دهه 80 شهرستان ياسوج داراي 
سالن سينما بود و علاقه مندان براي ديدن فيلم مورد 
علاقه شان ساعت ها درصف تهيه بليت مي ايستادند، 
اما فرسودگي اين س��الن موجب شد تا شهرداري 
ياسوج تصميم به تخريب و نوس��ازي آن بگيرد.  
سرانجام مردادماه سال 86 بود كه تنها سالن سينما 
دراين منطقه توسط لودرهاي شهرداري ويران شد 
و قرار شد در اولين فرصت درهمان محل سينماي 
جديد و مدرني ساخته شود.  سرانجام بي توجهي به 
اين موضوع موجب شد تا اين زمين به محلي براي 
پاركينگ خودروها تبديل شود.  سرانجام مخالفت ها 
سبب شد تا شهرداري ياس��وج اعلام كند: بزودي 
دراين زمين و محل سابق تنها سينماي ياسوج يك 
مجموعه فرهنگي و تجاري تحت عنوان مجتمع 
فرهنگي »تيرتاج دنا« ساخته خواهد شد كه در آن 

مجهزترين سينما ساخته مي شود. 
   اختلاف بين شهرداري و سرمايه گذار 

سال گذشته بود كه شهرداري ياس��وج اعلام كرد: 
» به زودي يك مجتمع تجاري و فرهنگي درمكان 
قبلي سينما ساخته خواهدشد.« محمدعلي جاويد 
افزود: »ساخت سينما به ظرفيت 180 نفر، احداث 
پاركينگي با ظرفيت 100 خ��ودرو، ايجاد 40 واحد 
تجاري و يك پارك سرپوش��يده كودك و نوجوان 
از جمله اقداماتي است كه قرار اس��ت دراين مركز 
ساخته شود.« در حالي كه طبق قرارداد شهرداري 
قراربود سرمايه گذار در اين محل يك مجتمع تجاري 
و فرهنگي 9طبقه با 9هزار متر زيربنا احداث كند، اما 
به دليل ايجاد ترافيكي كه مي توانست ساخت اين 
مركز فرهنگي ايجاد كند، كميسيون ماده پنج تنها با 
ساخت چهار طبقه موافقت كرد كه اين موضوع باعث 
تعطيلي اين پروژه شد.  رئيس شوراي شهر ياسوج در 

اين خصوص به »جوان« مي گويد: »در شرايط مزايده، 
سهم سرمايه گذار در اين پروژه با 9 هزار مترمربع، 56 
درصد و شهرداري 44 درصد بوده، اما چون ساخت 
9طبقه از سوي كميسيون ماده پنج رد شد، از سوي 
شهرداري پيشنهاد شده كه س��هم سرمايه گذار به 
نس��بت طبقاتي كه مي س��ازد و هزينه اي كه براي 
ساخت مي كند، مشخص ش��ود.« شيروان وظيفه 
شناس مي افزايد: » شوراي شهر و شهرداري به دنبال 
آن است كه به هرطريقي موضوع سينما را حل و فصل 
كند و اگر سرمايه گذار قبلي نتواند، خود شهرداري يا با 
منابع خود يا منابع استاني يا جذب سرمايه گذار جديد 

اقدام به ساخت سينما خواهد كرد.« 
    ادعاي عجيب مديركل فرهنگ و ارشاد 

درحالي كه نبود سينما يكي از دغدغه هاي فرهنگي 
مردم ياس��وج به ش��مار مي رود اما برخي مديران 
فرهنگي استان نظر ديگري در اين خصوص داشته 

و معتقد به وجود اينگونه مراكز فرهنگي در اين شهر 
نيس��تند.  چندي پيش بود كه مديركل فرهنگ و 
ارشاد كهگيلويه وبويراحمد درباره اين موضوع گفت: 
»كمبود تماشاچي و بي علاقگي مردم به سينما از 
جمله دلايلي است كه اين سازمان را در ساخت سالن 
سينما در ياسوج مردد كرده است.« امين كمالوندي 
افزود: »اين اداره كل توانايي دارد تا در تنها س��الن 
مجهز خود فيلم پخش كند تا علاقه مندان به جاي 
سفر به شيراز در ياسوج فيلم ببينند.« وي ادامه داد: 
»چندي پيش فيلمي را كه مخصوص كودكان بود 
در اين سالن به نمايش گذاشتيم كه تنها 20 نفر از 
آن اس��تقبال كردند.« اين اظهارات جالب درحالي 
مطرح مي ش��ود كه نمي توان توقع داش��ت تا همه 
گروه هاي سني براي ديدن يك فيلم كه مخصوص 
كودكان است به تنها سالن اداره كل فرهنگ و ارشاد 
كهگيلويه و بويراحمد بروند.  درحالي كه ش��هردار 
ياسوج سال قبل قول سه س��اله براي ساخت تنها 
سينما ياسوج را داده بود، اما اين قول تاكنون عملي 
نشده است. استاندار كهگيلويه و بويراحمد معتقد 
است در اولويت بودن زيرساخت هايي همچون راه، 
آب، برق و گازرساني موجب شده تا توجه به مسائل 
فرهنگي دراولويت هاي بعدي قرار گيرد.  سيدموسي 
خادمي در اين خصوص مي گويد: » مردم اس��تان 
در زمينه فرهنگي داراي استعداد فراواني هستند 
به طوري كه در حال حاض��ر در حوزه قرآني تئاتر و 
شاهنامه نسبت به ساير استان هاي كشور در شرايط 
بسيار خوبي هستيم.« وي مي افزايد: »با وجود اينكه 
در زمينه نشريات و رسانه ها جوان هستيم و هنوز به 
بلوغ لازم نرس��يده ايم ولي تلاش هاي خود را براي 
رسيدن به نقطه مطلوب ادامه مي دهيم.« اين مسئول 
ادامه مي دهد: »جا دارد براي رونق بيشتر فرهنگي 
در اين استان بخش خصوصي نيز وارد عمل شود تا 
زمينه هاي فرهنگي بيش از گذشته رونق پيدا كند.«

پالايشگاه نفت كرمانشاه پس از پالايشگاه آبادان، 
قديمي ترين ش��ركت پالايش نفت ايران اس��ت 
كه در سال 134۷تكميل ش��د و به بهره برداري 
رسيد. از همان ابتداي ساخت، 60درصد از سهام 
شركت متعلق به ش��ركت ملي پخش و پالايش 
فرآورده ه��اي نفت��ي و40 درص��د آن متعلق به 
كارگزاري س��هام عدالت بود تا اينكه از سال 88 
در راس��تاي اجراي اصل 44 قانون اساس��ي اين 
پالايشگاه در ليست شركت هاي دولتي مشمول 
واگذاري به بخش خصوصي ق��رار گرفت و مقرر 
شد 5۷ درصد از س��هام اين پالايشگاه به بخش 
خصوصي واگذار شود. دولت با استناد به نداشتن 
سوددهي و بدهكاري بيش از 2 ميليارد توماني و 
همچنين با تأكيد بر اينكه ب��ه دليل قدمت زياد 
اين پالايش��گاه، اس��تاندارد محصولات توليدي 
مورد تأييد نيست براي فروش آن وارد عمل شد. 
موضوعي كه مجمع نمايندگان استان كرمانشاه 
مدعي شده اند بدون اطلاع نمايندگان و عجولانه 
اجرا شده و شرايط فروش آن دقيقاً به منزله حراج 
كردن اين دارايي قديمي است. از اين رو خواستار 
توقف اين اقدام و تفحص از واگذاري پالايش��گاه 

كرمانشاه شده اند. 
سيدقاسم جاسمي نماينده كرمانشاه در مجلس 

شوراي اسلامي با تأكيد بر اينكه مجمع نمايندگان 
اس��تان با فروش پالايشگاه كرمانش��اه به شدت 
مخالفند، مي گويد: يكي از مهم ترين پيامدهاي 
واگذاري پالايشگاه كرمانشاه به بخش خصوصي 
بيكاري جمعيت كثير شاغلان در اين پالايشگاه 
است. ضمن اينكه قيمت پيش��نهادي براي اين 
پالايشگاه 180 ميليارد تومان برآورد شده كه اين 
قيمت بسيار نازل اس��ت. وي مي افزايد: اگر فقط 
بخش��ي از تجهيزات اين پالايش��گاه را بفروشند 
بالاي 180ميليارد تومان منابع كس��ب خواهد 
شد و اين در حالي است كه اجناس موجود در اين 
پالايشگاه بالاي 200ميليارد تومان ارزش دارند 
و اگر بخش��ي از تجهيزات اين پالايشگاه را حراج 

كنيم بيش از اين قيمت ارزش دارد. 
حشمت الله فلاحت پيشه نماينده ديگر كرمانشاه 
نيز در اين خصوص مي گويد: متأس��فانه به  رغم 
همه پيگيري ها، جرياني كه ماهيتش هنوز براي 
ما مش��خص نيس��ت، اما از قدرت و لابي بسيار 
بالايي برخوردار اس��ت، بدون اعتن��ا به دغدغه و 
نگراني هاي افكار عمومي در اين زمينه، همچنان 
موضوع را پيش مي ب��رد و كار خود را مي كند. به 
همين دليل مجمع نمايندگان استان درخواست 
تحقيق و تفحص پيرام��ون اين واگ��ذاري را به 

هيئت رئيس مجلس ارائه كردند و منتظر پاسخ 
مجلس هستيم. 

وي با اشاره به ارائه درخواست مجمع نمايندگان 
اين اس��تان در خصوص تحقيق و تفحص درباره 
موضوع واگذاري پالايش��گاه كرمانشاه به بخش 
خصوصي، به هيئت رئيس��ه مجل��س مي گويد: 
مجمع نمايندگان استان كرمانشاه همه راه هاي 
قانوني از جمل��ه تذكر به رئيس جمهور، س��ؤال 
از وزير، ديدار با وزراي نفت و اقتصاد و مس��ئول 
سازمان خصوصي س��ازي، درخواست از شوراي 
تأمي��ن و نامه به مقام��ات مختلف كش��ور را در 
راستاي روش��نگري اين واگذاري انجام داده اند 
اما متأس��فانه به  رغم همه اي��ن اقدامات به دليل 
جريان��ي كه ماهيت��ش هنوز براي ما مش��خص 
نيست خواس��تار انجام تحقيق و تفحص جدي و 

دقيق هستيم. 
  دولتي ها: شك و شبهه اي وجود ندارد

در حالي كه نمايندگان از خانه ملت درخواس��ت 
كرده اند در خصوص پرونده واگذاري  پالايش��گاه 
م��واردي چون ع��دم توج��ه ب��ه نارضايتي هاي 
اجتماعي و افكار عموم��ي در اين واگذاري، عدم 
توجه به حقوق كارگران و كاركنان پالايشگاه و نيز 
بحث تاريخچه انحرافي در اجراي اصل44 قانون 

اساسي در واگذاري هاي صورت گرفته در استان 
و تجارب تلخ گذش��ته در اين خص��وص را مورد 
بررسي قرار دهند، برخي مسئولان دولتي از جمله 
مشاور مديركل سازمان خصوصي سازي معتقدند 
مزايده واگذاري پالايشگاه نفت كرمانشاه در كمال 
صحت، سلامت،  شفافيت و به صورت كاملاً قانوني 

برگزار شده و جاي هيچ شك و شبهه اي نيست!
س��يدجعفر س��بحاني در پاس��خ به انتقادهاي 
نمايندگان استان كرمانش��اه در مجلس شوراي 
اسلامي از قيمت پايين واگذاري شركت پالايش 
نفت كرمانشاه بيان مي كند: قيمت گذاري سهام 
اين شركت مانند ساير واگذاري ها بر مبناي نظر 
كارشناسان رس��مي دادگس��تري بوده و قيمت 
تعيين شده توس��ط كارشناسان در هيئت عامل 
بررسي مي شود و با حضور مديران شركت چكش 
كاري و در نهايت در هيئت واگذاري متش��كل از 
وزير دادگستري، وزير اقتصاد، رئيس اتاق تعاون، 
اتاق بازرگاني و. . . با نظ��ارت نمايندگان مجلس 

تأييد خواهد شد!
وي همچني��ن مي افزاي��د: ب��ه موج��ب قانون 
تا پنج س��ال نظارت بر ش��ركت واگذار ش��ده به 
عهده سازمان خصوصي سازي اس��ت و هرگونه 
درخواست تسهيلات، افزايش سرمايه، تغييرات 
ثبتي و هر اق��دام ديگري بايد با مجوز س��ازمان 
خصوصي سازي باشد و خريدار به حفظ وضعيت 

اشتغال شركت متعهد است. 
  احتمال تباني مديريتي

با اين وجود نمايندگان استان همچنان بر موضع 
مخالف خود استوار مانده اند و با اشاره به عملكرد 
مديران پالايشگاه در چند س��ال اخير از مجلس 
خواس��ته اند ردپاي تباني مديريت��ي احتمالي را 

مورد توجه قرار دهد. 
فلاحت پيش��ه در اي��ن خصوص معتقد اس��ت 
متأس��فانه عرفي وجود دارد كه برخي شركت ها 
و نهادهاي دولتي را كه مي خواهند واگذار كنند 
نوعي پس روي مديريتي درآن به وجود مي آورند، 
شركت ها را بدهكار مي كنند و كارهايي كه بايد، 
در آنها انجام نمي شود تا بهانه لازم براي واگذاري 
ص��ورت گيرد. اي��ن موضوع درچند س��ال اخير 
درعملكرد پالايشگاه كرمانشاه مشهود بوده و از 
مجلس خواس��ته ايم اين مورد را پيگيري نمايد. 
اين نماين��ده مجلس مي  گويد: بح��ث پول بيت 
المال و چگونگي تعيين قيمت اين پالايشگاه هم 
يكي از دغدغه هاست كه قطعاً پيگير روشنگري 

اين موضوع خواهيم بود. 
اين مخالفت ها در حال��ي ادامه دارد كه دولتي ها 
معتقدند جاي هيچ شك و شبهه اي وجود ندارد 
و براي نجات و حفظ اين پالايش��گاه فروش اين 
شركت و واگذاري آن به بخش خصوصي در اسرع 
وقت بايد انجام شود. اين در شرايطي است كه در 
سال هاي گذشته واگذاري برخي پروژه هاي استان 
به بخش خصوص��ي نه تنها ناج��ي اين بخش ها 
نبوده، بلكه راه را براي سوء استفاده و سودجويي 
برخي خريداران باز ك��رده و بر محروميت حوزه 

اشتغال اين استان افزوده است. 
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ساري را تسخير مي كنند

درحالي مازندران در محاصره زباله ها قرار دارد و مردم شهرستان ساري 
براي رهايي از اين معضل به ناچار مهاجرت را انتخاب مي كنند كه چندي 
پيش، رئيس سازمان محيط زيست از ايجاد سايت ملي مديريت پسماند 
در كش�ور خبر داد و هنوز خبري از اجراي آن نيست. زباله هايي كه اين 
روزها راه نفس مردم و طبيعت را تنگ كرده، همان گنجي است كه به اعتقاد 
كارشناسان مي تواند چرخ اقتصادي كشور را سرعت بخشد. در اين خصوص 
نيز مي توان از تجربه كشورهايي چون آلمان و انگليس كه براي تأمين انرژي 
مورد نياز نيروگاه هاي برقش�ان از زباله اس�تفاده مي كنن�د، بهره برد. 

    
در حالي شهرستان ساري جزو يكي از اصلي ترين مناطق گردشگري و 
شهرهاي بزرگ شمال ايران محسوب مي شود كه هنوز براي خدمات جزئي 
چون جمع آوري زباله ها با معضل روبه رو است. اين شهرستان با قدمت بيش 
از 5 هزار سال، سال هاست با مشكل مديريت پسماند و دفن زباله دست و 
پنجه نرم مي كند. علاوه بر اين جالب است كه در بين شهرهاي استان هاي 
شمالي، ساري تنها شهري است كه مسئولان براي رفع مشكل آن تعلل 
مي كنند.  البته دولتم��ردان مصوبه اي را در راس��تاي احداث دو نيروگاه 
زباله سوز در سال هاي اخير به تصويب رسانده اند و اين واحدهاي زباله سوز 
اكنون در حال ساخت هستند اما به دليل اختصاص اعتبارات قطره چكاني 
و عدم تخصيص بودجه كافي، اين دو پروژه ملي هنوز به سرانجام مطلوبي 

نرسيده و معلوم نيست تا پايان اين دولت افتتاح شوند يا نه؟
   هزينه هاي دفن زباله بالاست

با توجه به اينكه به گفته مسئولان شهرستان ساري، سرانه توليد زباله در 
ساري بالاست و هزينه هاي شهرداري نيز به همين دليل افزايش يافته 
است، مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري ساري مي گويد: 
»شهرداري ساري هرساله هزينه اي بالغ  بر 20 ميليارد تومان در بخش 
مديريت پسماند متقبل مي شود كه فقط حدود 15 درصد آن از محل 
قبوض شهروندان تأمين مي شود و مابقي را شهرداري تقبل مي  كند.« 
با اين تفاسير، مسئولان بايد هرچه سريع تر عمليات دو كارخانه  زباله 
سوز را تكميل و از اين طرح هاي بزرگ بهره برداري كنند. البته در اين 
راستا كمبود اعتبارات يكي از مشكلاتي است كه مسئولان ساري از آن 

به عنوان دليل روند كندي پروژه ياد مي كنند. 
   تأمين 20 ميليارد تومان از سوي رهبري

بنابراين با توجه به اهميت شهرستان ساري و معضلاتي كه اين منطقه 
از كش��ور با آن دس��ت و پنجه نرم  مي كند، علي نبيان معاون عمراني 
استاندار و مسئول كارگروه پسماند مازندران مي گويد: »خوشبختانه 
اعتباراتي براي احداث كارخانه زباله س��وز از محل س��فر رهبر معظم 
انقلاب اسلامي به اين منطقه تخصيص داده شد و اكنون نيز تأمين شده 
است.«  ياسر بهارفر با اشاره به اينكه 20 ميليارد تومان از محل اعتبارات 
س��فر رهبري، براي احداث كارخانه زباله س��وز در اختيار ش��هرداري 
قرار گرفته، مي افزايد: »اميد اس��ت،اين دو طرح، در نيمه نخست سال 
96 به بهره برداري برسد.« بنابراين با توجه به رسيدن اعتبارات مورد 
نياز، تأخير در روند اين پروژه  ها جايز نيست و در صورت كندي دوباره 
عمليات بايد به كارآمدي متوليان مربوطه ش��ك كرد.  در حال حاضر 
براي جمع آوري زباله هاي س��اري، س��الانه مبالغ كلاني براي انتقال 
پسماندها به جنوبي ترين نقطه مركز استان در منطقه پشتكوه كياسر 
هزينه مي شود كه حوادث زيست محيطي بسياري را هم براي ساكنان 
منطقه به دنبال دارد. ت��ا جايي كه اخيراً فرماندار س��اري نيز از مردم 

منطقه پشتكوه بخش چهاردانگه ساري عذرخواهي كرده است.

ساخت سينما براي ياسوج، اولويت آخر مسئولان كهگيلويه و بويراحمد
نبود سينما در ياسوج موجب شده علاقه مندان براي ديدن فيلم سفر شيراز را در پيش بگيرند

 واگذاري پالايشگاه قديمي كرمانشاه 
در كشمكش مجلسي ها و دولت

نمايندگان مردم كرمانشاه در خصوص ابهامات فروش دومين پالايشگاه قديمي كشور از مجلس درخواست تفحص كردند 

بيش از 90 سال از ساخت پالايشگاه نفت كرمانشاه مي گذرد و حالا دومين 
پالايشگاه قدمت دار كشور براي تداوم فعاليت به شكل سابق يا فروش 
و واگذاري به بخش خصوصي به موضوعي براي كش�مكش بين دولت و 
مجلسي ها تبديل شده است. در حالي كه دولت تنها راه نجات پالايشگاه 
قديمي را اجراي اصل 44 مي داند مجمع نمايندگان استان كرمانشاه اين 
اقدام دولت و البته قيمت پيشنهادي فروش پالايشگاه را به زدن چوب 

حراج به دارايي استانشان تعبير مي كنند و در برابرش قد علم كرده اند. 
ضمن اينكه مس�ئله ايجاد بيكاري پس از فروش اين پالايش�گاه نيز بر 
نگراني مردم و نمايندگانشان افزوده است. موضوعي كه اگرچه دولتي ها 
معتقدند طبق قرارداد، خريدار متعهد شده به الزامات قانوني سازمان و 
مراجع قانوني در خصوص حفظ سطح اشتغال عمل كند اما هنوز ترديدها 
و ابهامات بس�ياري در خص�وص چگونگي اي�ن واگذاري وج�ود دارد. 

ميترا شهبازي

مريم احمدي
   گزارش يك

افتتاح 1473 پروژه گازرساني در گلستان   
تاكنون در سطح استان گلستان هزار و 473     گلستان
پروژه گازرس�اني در بخش هاي مختلف 
شهري، روستايي، صنعتي و جايگاه CNG به سرانجام رسيده است. 
 صفرعلي جمال ليواني، مديرعامل ش��ركت گازگلس��تان با اعلام خبر 
فوق گفت: اين پروژه ها شامل 30 شهر، 816 روستا، 563 واحد صنعتي 
عمده و همچنين 64 جايگاه CNG است كه از اين انرژي پاك برخوردار 
شده اند.  وي ادامه داد:خوشبختانه در دهه مبارك فجر با همت و تلاش 
صورت گرفته تعداد ۷3 پروژه با اعتباري افزون بر 453 ميليارد و 605 
ميليون ريال با حضور مسئولان استان و شهرستان افتتاح و كلنگ زني 
شد.  ليواني با بيان جزئيات پروژه هاي دهه فجر تصريح كرد:اين پروژه ها 
كه از خدمات دولت بوده شامل بخش هاي مختلفي از جمله بهره برداري 
از 34 روستا، 28 صنعت، پروژه ساختمان اداره گاز شهر اينچه برون و 
همچنين آغاز عمليات اجرايي 10پروژه روس��تايي در شهرستان هاي 
مراوه تپه، كلاله و گنبد است.   وي گفت:با افتتاح اين پروژه ها حدود 30 
هزار نفرديگر نيز از مردم استان از اين نعمت خدادادي بهره مند خواهند 
ش��د.  مديرعامل ش��ركت گازگلس��تان تأكيد كرد:دركنار مقوله مهم 
صرفه جويي توجه به نكات ايمني نيز حائز اهميت است زيرا بي توجهي 
به اين موضوع مي تواند حوادث ناگواري را به همراه داش��ته باشد، بنابر 
اين لازم است مشتركين با دانش و آگاهي كامل ضمن استفاده از وسايل 

گازسوز استاندارد نكات مهم ايمني را رعايت نمايند. 

اصفهان شهرجشنواره ها مي شود 
توليدات رسانه اي هيئت هاي مذهبي و    اصفهان 
مراك�ز فرهنگي اس�تان اصفه�ان در 
جشنواره بهش�ت در قاب تصوير»انيميشن، داس�تان، مستند و 
نماهن�گ« برگ�زار مي ش�ود و م�ورد ارزياب�ي ق�رار مي گي�رد. 
دبير سومين جشنواره بهش��ت در قاب تصوير در مورد اهداف سومين 
دوره اين جشنواره گفت: اولين اتفاق برندسازي و شخصيت پيدا كردن 
اين جشنواره اس��ت. بخش هاي مس��تقل از آن حذف گرديد و اين امر 
باعث شد تا تعداد آثار كمتر شود.   حجت الاسلام محمدرضا شيخ بهايي 
در مورد آثار ارس��الي به جش��نواره گفت: تاكنون 200 اثر به دبيرخانه 
جشنواره ارسال شده كه 60 اثر به مرحله مسابقه راه يافته اند، تعداد آثار 
راه يافته روز آخر اعلام مي شود تا رقابت و برتري جويي از جشنواره حذف 
شود.  وي ادامه داد: رصد هيئت ها و مراكز فرهنگي نشان داد كه كيفيت 
محصولات توليد شده در اين دوره بسيار بالاتر از سال هاي گذشته بوده 
است. هيئت ها با هزينه خود اثر داستاني توليد مي كنند، ما از اين توليدات 
استفاده تربيتي مي كنيم چون اين آثار اثر روح انقلاب اسلامي را در خود 

دارد. اثري كه بيرون مي آيد با مفاهيم ديني مرتبط است.

عكس تزئيني است


